

Handschriften / Autographen

Tagebuch von Heinrich Wilhelm Ludolf.

Ludolf, Heinrich Wilhelm

o.O., 13.01.1701-31.10.1711

20. Dezember 1703

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-176785)

Decemb. 20. 74. Hostes extra nos tam invisibiles quam
visibiles parum nobis nocent, nisi corruptio
intra nos cum illis conspiret, atq; spiritus
impurius intimam cordis occupet atq; Sathana
Solium ibi erigat. Tum demum miserimus
est status hominis si ratio sua a mendaci
spiritu regatur, atq; homo ratiocinii sui
media interioris sui probe et amplectatur.
Quo magis spiritus dei a nobis recedit, eo magis
spiritus diaboli nobis dominari incipit et sic

וְהָיָה כִּי יִשְׁכַּח אֶת הַיְיָ וְהָיָה כִּי יִשְׁכַּח אֶת הַיְיָ
וְהָיָה כִּי יִשְׁכַּח אֶת הַיְיָ

1. A man that prides in rehearsing the
thoughts of others, compared with one that
hath a stock of his own of good thoughts
seems to me as a dry tree hung with
green boughs and ~~to~~ painted fruit, in compa-
rison of a fruitful tree laden with plenty
of dainty fruit produced ~~from~~ by his own sap.

It is a sad thing to consider that the
way to promotion is ingenuity about vanity
or destroying of mankind as by war.